
 

 

MINISTEREN 

 
Dato 

J. nr.  

 

 

Frederiksholms Kanal 27 F 

1220 København K  

 

Telefon 41 71 27 00 

 

Transport-, Bygnings- og Boligudvalget 

Folketinget 

6. marts 2018 

[j.nr.] 

Transport-, Bygnings- og Boligudvalget har i brev af 9. februar 2018 stillet mig 

følgende spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Rasmus Prehn (S). 

Spørgsmål nr. 383: 

Har ministeren været informeret om DSB’s problemer med ME-togene siden 

den 13. september 2017, og hvorfor er der gået så lang tid før ministeren og 

DSB har skredet til handling?  

Svar: 

Jeg kan oplyse, at jeg ikke har været informeret om problemerne med ME-

lokomotiverne. 

Jeg har bedt DSB om at bidrage til at besvare spørgsmålet. DSB oplyser følgen-

de:  

”Som ved enhver anden hændelse med materiel i drift har DSB også i den kon-

krete sag håndteret hændelsen efter en fastlagt procedure. Proceduren indebæ-

rer, at DSB straks den 13. september 2017 orienterede Havarikommissionen 

om hændelsen, og efterfølgende har der været løbende dialog.  

Ministeren orienteres ikke om hændelser, når det vurderes, at de er enkeltstå-

ende, og har derfor ikke været informeret. 

I forhold til processen henviser DSB til sit svar på spørgsmål 382.” 

Med venlig hilsen 

Ole Birk Olesen 
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